
                   AKADEMICKÝ SENÁT  
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 Na Rybníčku 1, 746 01 Opava 
 

 
Zápis z 344. zasedání konaného dne 7. května 2024  

 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři Dr. Adamová, Dr. Chmielová, Dr. Kamrádová, Dr. Kocourková, Dr. Matula, Dr. 
Radek, Dr. Stoklasa, Dr. Urbanec, Dr. Vojtal, Dr. Vomlela, Bc. Foltisová, L. 
Čerevko, N. Kočí, K. Lezová, S. Macková, Mgr. Pecinová. Bc. Pohlodko, Bc. 
Stanovský, A. Střížová, DiS., T. Velčovská 

Omluveni/neomluveni 
senátoři 

Dr. Koštuříková (oml.), Dr. Skalná (oml.), Dr. Szarowská, G. Baranová (neoml.) 

Hosté doc. Gongol, prof. Stavárek, doc. Weiss, doc. Tuleja, Ing. Růžičková, doc. Baran, 
Dr. Timko 

  
Program jednání: 

1. Projednání programu jednání 
2. Ekonomické záležitosti 

a) Základní rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2024  
b) Rozpočet Slezské univerzity v Opavě na rok 2024 a střednědobý výhled na roky 2025  

a 2026 
3. Legislativní záležitosti 
a) II. Změna Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity  

v Opavě 
b) III. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě, Filozoficko-přírodovědecké fakulty  

v Opavě 
4. Personální záležitosti 

a) Návrh členů Vědecké rady Fyzikálního ústavu 
b) Volba předsedy studentské komory Akademického senátu SU 
5. Různé 

a) Ombudsman – podání zprávy 
 

Ad 1) Projednání programu jednání 
 
Kamrádová: Přivítala všechny přítomné senátory a hosty. Sdělila, že je přítomno 19 členů senátu a 
prohlásila senát za usnášeníschopný. Požádala o případné návrhy na změnu programu, kdy rektor 
požádal o zařazení bodu na téma odstoupivšího kandidáta na ministra. Dále bylo navrženo podání 
zprávy ombudsmana, jako druhý bod programu. 



                   AKADEMICKÝ SENÁT  
 SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ 

 Na Rybníčku 1, 746 01 Opava 
 

 
Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 
344.  zasedání AS SU 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 5) Různé 

a)  
Rektor: Nastínil celou situaci v závislosti na vzdání se kandidatury na post ministra pro vědu  
a výzkum doc. Tuleji.  
 
Tuleja: Přednesl senátorům své vysvětlení k celé situaci. Sdělil, že podal návrh na rezignaci na funkci 
prorektora. 
 
Proběhla diskuze se senátory. 
 
Rektor: Požádal senátory o hlasování a přijetí usnesení k záležitosti přijetí či nepřijetí rezignace 
prorektora Tuleji. 
 
Kamrádová: Požádala o návrhy kandidátů do komise k hlasování o doporučení rektorovi přijmout 
rezignaci pror. Tuleji. 
 
Navrženi byli: 
Mgr. David Radek, Ph.D. 
Mgr. Kamil Matula, Ph.D. 
Mgr. Michaela Pecinová 
 
Všichni s nominací souhlasili. 
 
Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil komisi pro tajnou volbu o 
doporučení rektorovi Slezské univerzity v Opavě přijmout rezignaci doc. Ing. Pavla Tuleji, Ph.D. na 
post prorektora pro strategii a komunikaci ve složení Mgr. David Radek, Ph.D., Mgr. Kamil Matula, 
Ph.D., Mgr. Michaela Pecinová 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Komise si zvolila za předsedu Mgr. Davida Radka, Ph.D. 
 
Radek: Sdělil průběh volby a rozdal 19 hlasovacích lístků. 
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Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě doporučuje rektorovi Slezské 
univerzity v Opavě přijmout rezignaci doc. Ing. Pavla Tuleji, Ph.D., na post prorektora pro strategii  
a komunikaci 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
12    5    2 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

b) Ombudsman 
 

Timko: Konstatoval, že uplynul rok od jeho jmenování do funkce ombudsmana. Jeho povinností je 
informovat o své práci Akademický senát SU. Sdělil, že zpracoval zprávu o jeho působení za uplynulý 
rok a pokud byl měl někdo zájem přepošle k prostudování. Konstatoval, že za dobu jeho působení bylo 
zasláno 8 podnětů, z toho 4 ze strany studentů, 4 ze strany zaměstnanců. 7 podnětů se podařilo vyřešit, 
1 je stále v řešení. Informoval, že se také zúčastnil několika setkání ombudsmanů, kdy si předávají 
zkušenosti s problematickými podněty a návrhy nejlepších řešení. Zmínil také účast na interním 
školení „Respekt až na půdu“, které hodnotí velmi pozitivně, nicméně zmínil nízkou účast.  
 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Ad 2) Ekonomické záležitosti 

a) Základní rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2024 
 
Růžičková: Konstatovala, že materiál je předkládán každý rok. Prostředky jsou rozdělovány podle 
metodiky Ministerstva školství a u ukazatele A bylo rozděleno stejným podílem jako v roce 2023. 
Způsob rozdělení byl projednán s vedoucími součástí a nebyly připomínky. 
 
Kamrádová: Sdělila, že předsedkyně ekonomické komise konstatovala, že materiál byl projednán se 
členy komise a doporučují materiál schválit. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Základní rozpis příspěvku 
a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2024 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 

b) Rozpočet Slezské univerzity v Opavě na rok 2024 a střednědobý výhled na roky 2025 a 2026 
 
Kvestorka: Konstatovala, že s jedná o materiál, který jsme ze zákona povinni zpracovat. Je složen ze 
dvou částí textové a tabulkové. Je vyvěšen na webových stránkách SU a dále bude postoupen ke 
schválení Správní radě SU. 
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Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Rozpočet Slezské 
univerzity v Opavě na rok 2024 a střednědobý výhled na roky 2025 a 2026 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 3) Legislativní záležitosti 

a) II. Změna Jednacího řádu Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity  
v Opavě 

 
Weiss: Konstatovala, že změny jsou jednoduchého charakteru. Byly odstraněny nefunkční odstavce  
a odkazy. Byl zakomponován proces digitalizace této agendy. Ke změn došlo také v délce doby 
hodnocení programů a další drobné úpravy, které byly v materiálu vyznačeny. Doplnila, že počítá,  
že se tento řád bude opět měnit po novele vysokoškolského zákona. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje II. Změnu Jednacího řádu 
Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
20    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

b) III. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě, Filozoficko-přírodovědecké fakulty  
v Opavě 

Radek: Informoval, že AS FPF na svém zasedání 8. 4. 2024 schválil zrušení dvou pracovišť, a to 
Centrum interdisciplinárních studií, které již není potřeba, jelikož je studentů velmi málo, a dále Ústav 
archeologie, který se v podstatě sloučil s Ústavem historie. 

Diskuze: 

Adamová: Vznesla dotaz, zda-li došlo k nějakým personálním změnám. 

Radek: Konstatoval, že ano, jelikož byl zrušen tělocvik, nebyl o něj zájem, odpadly tedy tyto dva 
úvazku a jeden úvazek na výuku jazyků, v rámci archeologie došlo pouze ke snížení úvazků, ne ke 
zrušení. 

Návrh usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje III. Změnu Statutu Slezské 
univerzity v Opavě, Filozoficko-přírodovědecké fakulty v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    1 
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Usnesení bylo přijato. 

Ad 4) Personální záležitosti 

a) Návrh členů Vědecké rady Fyzikálního ústavu 

Kamrádová: Požádala o návrhy kandidátů do komise pro vyslovení souhlasu s návrhem na jmenování 
Vědecké rady Fyzikálního ústavu 
 
Navrženi byli: 
Mgr. Kamil Matula, Ph.D. 
Mgr. Lukáš Vomlela, Ph.D. 
Mgr. Michaela Pecinová 
 
Všichni s nominací souhlasili. 
 
Návrh usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil komisi pro hlasování o návrhu 
na jmenování členů Vědecké rady Fyzikálního ústavu ve složení Mgr. Kamil Matula, Ph.D., Mgr. 
Lukáš Vomlela, Ph.D., Mgr. Michaela Pecinová 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Komise si zvolila za předsedu Mgr. Kamila Matulu, Ph.D. 
 
Matula: Sdělil průběh volby a rozdal 19 hlasovacích lístků. 
 
Matula: Sdělil výsledek tajné volby. Konstatoval, že z 19 odevzdaných hlasovacích lístků byl jeden 
neplatný. Všichni navržení členové VR FÚ obdrželi dostatečný počet hlasů. 
 
Návrh usnesení 9: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě souhlasí s návrhem na jmenování 
členů Vědecké rady Fyzikálního ústavu 
 
Usnesení bylo přijato. 

b) Volba předsedy studentské komory Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě 
 

Kamrádová: Požádala o návrhy kandidátů do komise pro volbu předsedy Studentské komory 
Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě. 

 
Navrženi byli: 
Mgr. Kamil Matula, Ph.D. 
Mgr. Lukáš Vomlela, Ph.D. 
Mgr. David Radek, Ph.D. 

 
Všichni s nominací souhlasili. 
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Návrh usnesení 10: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil komisi pro volbu předsedy 
Studentské komory Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě ve složení Mgr. Kamil Matula, 
Ph.D., Mgr. Lukáš Vomlela, Ph.D., Mgr. David Radek, Ph.D. 

 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
Komise si zvolila za předsedu Mgr. Kamila Matulu, Ph.D. 

Kandidáti na předsedu SK AS SU: 

Anet Střížová, Dis. 

Kandidátka s kandidaturou souhlasila. 

Matula: Sdělil průběh volby a rozdal 10 hlasovacích lístků. 

Matula: Sdělil výsledek tajné volby a konstatoval, že z 10 hlasovacích lístků byl jeden prázdný, tedy 
neplatný a navržená kandidátka obdržela 9 hlasů, tedy dostatečný počet hlasů. 
 

Návrh usnesení 11: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil za předsedkyni Studentské 
komory Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě Anetu Střížovou, DiS. 

Ad 5) Různé 
 
a) 
Stoklasa: Vznesl dotaz, že vzhledem k velkému úspěchu e-sportu, ho oslovilo velké množství lidí na 
trička či jiné oblečení s logem SU. Zda-li se neuvažuje o oblečení s logem. 
 
Rektor: Sdělil, že momentálně s PR oddělením řeší brand i ve vztahu k oblečení a požádal senát o 
nějaký čas k dořešení. Sdělil, že bude informovat. 
 
Stoklasa: Doplnil, že měl na mysli pro zaměstnance např. košil či trička na reprezentaci SU. 
 
Rektor: Konstatoval, že je třeba tuto záležitost naplánovat v rozpočtu, vize je, aby toto oblečení bylo 
z udržitelných materiálů, nějaké plány již jsou, ale je nutné na to vyčlenit zdroje. 
 
b) 
Stoklasa: Vznesl dotaz v rámci rozpočtu, že se domnívá, že je běžné, že nějaká část rozpočtu je 
tvořena z příspěvku ministerstva a nějaká část z vlastních peněz. Zda-li se neuvažuje o nějaké změně, 
např. nějaké workshopy k firmám, nebo výrobu triček, že bychom sami zabezpečili. 
 
Weiss: Konstatovala, že nyní se připravují školení pro veřejnost. Možná i tato školení přinesou nějaké 
peníze navíc pro univerzitu. 
 
Rektor: Doplnil, že se plánuje vznik centra na transfer znalostí a popularizaci vědy. A v rámci toho by 
bylo založeno s.r.o., jejímž vlastníkem by byla výhradně SU. A přes tuto společnost by mohly být 
nabízeny služby tohoto typu.   
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c) 
Matula: Vznesl dotaz z fakultního senátu směrem k narovnání tarifů, kdy u někoho se snížil příjem a 
požádal, že mají mnoho zaměstnanců, kteří nemají trvalé bydliště v Opavě a zůstávají zde ubytování, 
zda by nebylo možné s Magistrátem města vyjednat u těchto zaměstnanců upuštění od platby poplatku 
městu. Výjimka nyní platí pouze pro studenty. Dále vznesl dotaz na spoje z různých míst do Opavy, 
zda by nešlo posílit tyto spoje. 

Foltisová: Doplnila, že sama dojíždí do Opavy a čekací lhůta u některých spojů jsou opravdu dlouhé. 

Rektor: Přislíbil, že se pokusí promluvit na Magistrátě města Opavy s kompetentními osobami. 

Matula: Vznesl dotaz na spolupráci s MSIC? 

Rektor: Informoval, že s MSIC máme celou řadu styčných bodů a je dohodnuta schůzka s celým 
týmem, kdy bude vše upřesněno. 
 
d) 
Foltisová: Vznesla dotaz, zda-li by nebylo vhodné příslušným ambasadorům – studentům  
na jednotlivých fakultách zaslat krátké prohlášení, jak na celou situaci ohledně doc. Tuleji  reagovat. 
 
Macková: Jako jedna z ambasadorek se přiklonila k požadavku. 
 
e) 
Foltisová: Vznesla dotaz k přihlašování na kurzy.slu.cz, že jako studenti nemají možnost se 
přihlašovat a rádi by těchto kurzů využili. 
 
Rektor: Konstatoval, že pilotně tato akademie vznikla pro zaměstnance, jelikož ji bylo potřeba 
vyzkoušet. Sdělil, že zájem studentů ho velmi těší, ale připravuje se akademie speciální doktorandská.  
 
Weiss: Doplnila, že opravdu bylo původně určeno primárně pouze pro zaměstnance. Studenty 
přidáváme přes IT pracovníky pouze u kurzů, které by mohly pro ně být přínosem. \pro doktorandy se 
chystají jak pedagogicky zaměřené kurzy, tak i vědecké. Požádali, aby studenti sami napsali, co by  
za kurzy uvítali, co je zajímá. 
 
f) 
Rektor: Informoval, že přes prázdniny bude spuštěn nový intranet, zatím testovací verze pro 
zaměstnance a poprosil, aby zaměstnanci testovali.  
 
g) 
Kamrádová: Požádal o co největší účast na příštím zasedání AS SU z důvodu předkládání důležitých 
materiálů, které bude nutné schválit. 
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Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se bude konat dne 4. června 
2024 ve 13 hodin v Opavě. 
 
Zapsala:  Zuzana Moravcová 
Viděl:   Aneta Střížová, DiS. 
  předsedkyně SK AS SU 
Schválil:    Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU  
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 U S N E S E N Í 
 

z 344. zasedání AS SU  
konaného dne 07. 05. 2024 

 
Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje změnu programu  
344. zasedání Akademického senátu v Opavě 
Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil komisi pro tajnou volbu  
o doporučení rektorovi Slezské univerzity v Opavě přijmout rezignaci doc. Ing. Pavla Tuleji, 
Ph.D. na post prorektora pro strategii a komunikaci ve složení Mgr. David Radek, Ph.D., Mgr. 
Kamil Matula, Ph.D., Mgr. Michaela Pecinová 
Usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě doporučuje rektorovi Slezské 
univerzity v Opavě přijmout rezignaci doc. Ing. Pavla Tuleji, Ph.D. na post prorektora  
pro strategii a komunikaci 
Usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Základní rozpis 
příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2024 
Usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Rozpočet Slezské 
univerzity v Opavě na rok 2024 a střednědobý výhled na roky 2025 a 2026 
Usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje II. Změnu Jednacího 
řádu Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě 
Usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje III. Změnu Statutu 
Slezské univerzity v Opavě, Filozoficko-přírodovědecké fakulty 
Usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil komisi pro hlasování 
o návrhu na jmenování členů Vědecké rady Fyzikálního ústavu ve složení Mgr. Kamil 
Matula, Ph.D., Mgr. Lukáš Vomlela, Ph.D., Mgr. Michaela Pecinová 
Usnesení 9: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě souhlasí s návrhem na jmenování 
členů Vědecké rady Fyzikálního ústavu 
Usnesení 10: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil komisi pro volbu předsedy 
Studentské komory Akademického senátu Slezské univerzity ve složení Mgr. Lukáš Vomlela, 
Ph.D., Mgr. Kamil Matula, Ph.D., Mgr. David Radek, Ph.D. 
Usnesení 11: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil za předsedkyni Studentské 
komory Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě Anetu Střížovou, DiS. 
 
 
 
                                                                                        Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

  předsedkyně AS SU 
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